

**UNOFFICIAL TRANSLATION**

New York, September 24th 2021

Mr. President,

I am writing in relation to the Voluntary National Reviews (VNRs) to be conducted at the 2022 High-Level Political Forum on Sustainable Development (HLPF) and refer to your letter dated 20 september 2021.

France attaches great importance to the implementation and monitoring of the SDGs. In this regard, the HTLF and the presentation of the VNRs constitute an important moment to highlight the progress made and to maintain the mobilization of countries in favor of the 2030 agenda.

The year 2022 will be characterized in France by presidential and legislative elections. In this particular context, it seems preferable to us to postpone until 2023 our desire to present our VNR in order to take place under the best conditions.

Rest assured that France will remain fully mobilized, as it has been in previous years, to contribute to the preparation and full success of the HTLF under the auspices of ECOSOC.

Please accept, Mr. President, the assurance of my highest consideration.



Nicolas de Rivière

Mr. Collen Vixen Kelapile  
President of ECOSOC



**MISSION PERMANENTE  
DE LA FRANCE AUPRÈS  
DES NATIONS UNIES  
À NEW YORK**

*Liberté  
Égalité  
Fraternité*

**L'Ambassadeur,  
Représentant permanent**

AV/AF  
N°2021-0454438

New York, le 24 septembre 2021

Monsieur le Président,

Je vous remercie pour votre courrier en date du 20 septembre dernier relatif à la mise en place de revues nationales volontaires (RNV) dans la perspective du prochain Forum Politique de Haut Niveau sur les Objectifs de Développement Durable (HLPF).

La France attache une grande importance à la mise en place et au suivi des ODD. Le HLPF et la présentation des RNV constituent à cet égard un moment important permettant de souligner les progrès réalisés et de maintenir la mobilisation des pays en faveur de l'agenda 2030.

L'année 2022 sera caractérisée en France par les élections présidentielles et législatives. Dans ce contexte particulier, il nous semble préférable de repousser à 2023 notre volonté de présenter notre RNV afin que celle-ci puisse se dérouler dans les conditions les meilleures.

Soyez assuré que la France restera pleinement mobilisée, comme elle l'a été les années précédentes, pour contribuer à la préparation et au plein succès du prochain HTLF sous les auspices de l'ECOSOC.

Je vous prie d'agréer, Monsieur le Président, l'assurance de mes salutations distinguées.

**Nicolas de Rivière**

**M. Collen Vixen Kelapile**  
Président de l'ECOSOC